Flaskpost fran Randivag

Februari — mars 2020
Indien - Eritrea

Februari
I slutet av februari hade vi allt klart for avfard. Vi hade provianterat for fem manader, fyllde alla tankar
och dunkar med diesel och vatten. Vi hade ocksa anmélde oss till de myndigheter som har som uppgift att
overvaka sjofarten fran Indien in i Roda Havet: MSCHOA (Maritime Security Centre Horn of Africa) och
UKMTO (UK Maritime Trade Organization). Vi var ocksd medlemmar i Roda havets Face Book grupp,
en gruppering som hjélpte oss mycket, dels med information innan seglingen och mail med info under

T seglingen. Efter nagra veckor kande vi oss
fardiga for avfard. Vi hade last pa om
seglingsvdgar, piratattacker, hur man anmaler sig
och pratat med andra seglare om kommande
segling. Vi kande oss forberedda.

Vi var tre batar som lamnade hamnen samtidigt
tidigt pa morgonen den 25 februari, de andra
batarna var ReVision Il och Viannica bada fran
Australien. Redan efter en kvart horde vi
Viannica fraga hamnmyndigheten pa VHF om
de kunde ordna bogsering tillbaka till marinan.
Deras motor fungerade inte och de ville tillbaka
till marinan for att undersoka vad det kunde vara
for fel pa motorn. De lagade felet och gav sig av
igen dagen darpa, men motorn la av en gang till

Det var mdnga dagar med svaga vindar under seglingen till Afrika.

och de bestdmde sig for att segla tillbaka till Malaysia.

Efter att Viannica blivit inbogserad drojde det nagra minuter innan jag upptackte att det inte kom nagot
vatten ur kranen. Efter att ha kontrollerat hogt och lagt konstaterade vi att vattentanken var tom. Vi
meddelade ReVision Il att vi letar efter en vattenlacka. De Iag stand by och det tog inte sa lang tid innan
vi konstaterade att det var slangen till ute-duschen som hade gatt sonder och vattnet hade lackt ut i
kolsvinet. Vi pumpade ut vattnet och da vi
har watermaker var det ingen katastrof utan
vi kunde fortséatta seglingen. Detta var det
mest dramatiska som hande under de
kommande tva veckorna. Vi visste redan nar
vi startade att vi kunde forvéanta oss svaga
vindar och det var vad vi ocksa hade. Vi fick
ibland stétta med motorn nér vi inte hade
nagon vind alls. Snittfarten Iag pa under 5
knop, men vi kom langsamt narmare Afrika.

Under seglingen hade vi standig utkik efter
pirater och rapporterade till UKMTO en
gang om dagen. Vi fick lara oss att piraterna
garna slog till i gryningen, sa rapporten till
UKMTO borde goras strax efter
soluppgangen. Vi rapporterade per mail
klockan 8 varje morgon. Vi sdg att nastan alla fartyg hade lagt till: Armed guards on board pa AlS-
informationen i stallet for destination. Aven om vi inte sag nagra fartyg férutom containerfartyg pa vag
till/fran Europa/Asien kandes seglingen annorlunda i och med att vi visste att nastan alla fartyg hade

Vi héll stéindig utkik efter pirater och rapporterade var position dagligen.
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bevapnade vakter ombord. De enda fartyg som inte hade vakter var sa hoga att det ar svart att komma
ombord fran vattenytan.

Mars

Efter tva veckor kom vi till Adenviken dar det finns en 500 sjomil Iang separeringszon dar MSCHOA - en
internationell organisation évervakar sjofarten. Det ar naturligtvis fartygstrafiken som ar anledning till
overvakningen och manga lander deltar, nar vi var dar kom
overvakarna fran Japan, USA och Spanien. Separeringszonen
har en tva sjomil bred korridor mellan trafikzonerna dar
fritidsbatar kan segla. Vi valde att segla har och da det var
medvind hade vi inga problem att halla oss inom zonen. Vi
kande oss 6vervakade pa ett positivt sétt, flygarna ropade upp
oss flera ganger och fragade om allt var val ombord. Vi markte
pa yrkestrafiken att de var spanda och hade skarpt évervakning,
de rapporterade till 6vervakarna sa fort de sag en liten bat. Vi
sdg nagra potentiella piratbatar som rorde sig i omradet, men

1 Adenviken kunde vi segla mellan trafikzonerna. om de var ute for att fiska eller planerade nagot annat, vet vi
inte. Vi horde inte om nagra incidenter, men det férekommer
fortfarande attacker mot yrkestrafiken. Den senaste attacken mot segelbatar var 2011.

Efter 18 dagars segling kom vi till Djibouti den 14
mars och vi sag fram emot att kunna slappna av efter
var psykiskt anstrangande segling. Vi planerade besok
i land, pafylining av diesel och mat och kop av en
kompressor till kylen som hade slutat att fungera pa
vagen. Sa blev det inte, vi mottes av en stangd hamn
pa grund av covid-19 och upprorda seglare i ett 15-tal
batar som inte langre fick ga iland. Vi var ankrade i
Djiboutis hamn i nastan tva veckor (for att vanta pa
kompressorn som kom fran Italien) och fick inte ga i
land under den tiden. Det fanns service fran land som
hjélpte oss att fylla saval diesel som matforraden.
Vara vanner i ReVision Il anlande nagra dagar efter »
oss och fick inte ens komma in till Djibouti hamn utan Sjukvérdare besékte oss infér inklareringen, men sen fick vi inte
fortsdtta med resten av inklareringen. Vi fick stanna ombord.
maste ankra vid nagra 6ar ca 5 sjomil utanfor staden.
Unga soldater med hojda gevér skrek: ”Kom inte hit,
vénd om till dér ni kom ifran”, ndr de ndrmade sig
hamnen. Det gick bra for Mike och Terry pa ReVision
1 till sist som tillats ankra och fylla pa forraden, men
vi forstod att var fortsatta segling skulle bli tuff om
alla lander vi skulle passera agerade pa samma satt.
Nagra dagar efter vi anlande Djibouti hade nastan alla
seglare lamnat och seglat upp i Réda havet, men nagra
var kvar. Vi fick var nya kompressor och kande oss
redo att fortsatta. Seglare fick nu radet att stanna i den
hamn man var i, da man inte visste om man skulle
komma in i ndsta hamn. Men att stanna i Djibouti och

Nédrmare land én s hér kom vi inte i Djibouti.



vanta ut pandemin var inget alternativ, hamnen var oskyddad, vi fick inte ga i land och myndigheterna
ville inte ha oss dar. Vi maste fortsatta.

Det var fem batar som lamnade Djibouti samtidigt den 25 mars, Complexity fran USA, Polarwind fran
Tyskland/Chile, ReVision Il fran Australien och Xamala fran Australien/Frankrike och vi skulle halla
ihop tills vi lamnade Suezkanalen 10 veckor senare. Att det skulle ta sa lang tid visste vi inte da.

Rdda havets sodra utlopp heter Bab el Mandeb — Tararnas port — och den &r trdng och svarseglad med
stark trafik, hir passerar 60 fartyg per dygn. Vi valde att ga igenom porten” i svag sydlig vind och
fortsatte seglingen in i R6da havet, nu med
starkare vindar. Statistiskt satt skulle vi ha
medvind en tredjedel av Roda havet och
det staimde nastan for var del. Efter nagra
dagar skulle vinden vanda mot norr och vi
valde att ankra bakom nagra Gar strax
soder om staden Massawa i Eritrea. D3 vi
inte var tillatna att ga i land kunde vi inte
heller klarera in i landet. Vi var dér illegalt.
Militaren ville kOra bort oss, men vi
havdade nodvarnsratt och vi stannade tva
dagar dé& nordvinden blaste stark. Enligt
internationell lag har vi rétt att soka
LS R nodhamn utan att vara inklarerade. Det var
Vért férsta stopp i Réda havet blev i Eritrea dér vi ankrade i ett par dagar. forsta géngen vi markte fordelen med att
segla i grupp, det &r inte lika 1att att
skramma ivag en hel grupp som en ensam bat. Vi bestamde att halla ihop under farden upp till Suez. Var
forsta gemensamma strategi blev att segla i medvind eller ga for motor i svaga nordliga vindar och ankra
vid starka nordliga vindar. Vi hade ingen bradska till Europa, vi ville komma dit nar landerna hade
Oppnat.

Efter ytterligare ett stopp i Eritrea (vid Harat) fortsatte vi till Sudan.

Lisa och Sven-Gosta

Vi fick inte gd i land i Eritrea men det hindrade inte besékare fran land att komma ut till
oss. De fragade efter cigaretter, men fick lite nyttigare saker av oss.



